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Bolos: Nu stiu în ce masura Comisia Europeana ar putea sa fie de acord cu

reducerea de cheltuiala ca solutie a reducerii deficitului

Nu stiu în ce masura Comisia Europeana  ar putea sa fie de acord cu reducerea de cheltuiala ca solutie

pentru  reducerea deficitului bugetar, dar daca accepta acest lucru ar trebui sa  se modifice planul fiscal si

Planul National de Redresare si  Rezilienta, ceea ce e putin probabil, a declarat, vineri, într-o  conferinta de

presa, ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene,  Marcel Bolos. 

"Aceasta restartare de cheltuiala sau acest standard de cheltuiala  publica în spate nu are decât ca solutie reformele

pe care le-am  prevazut în planul fiscal si în Planul National de Redresare si  Rezilienta si care, sigur trebuie

implementate pentru a reintra în  parametri normali privind sustenabilitatea finantelor publice (...) Eu  stiu ca avem

niste angajamente pe care trebuie sa le respectam în  relatia cu Comisia Europeana. Care angajamente contribuie la

ceea ce  înseamna respectarea traiectoriei de deficit bugetar. Sunt scrise negru  pe alb. De-a lungul timpului am

avut aceste initiative de reduceri de  cheltuiala publica, am avut initiative de combatere a evaziunii fiscale.  Daca

ne aducem aminte, am tot estimat ca vom îmbunatati si ca vom avea  un ritm al colectarii de venituri rezultat din

combaterea evaziunii  fiscale sau din îmbunatatirea ritmului de încasari. Numai ca nu le-am si  vazut sub forma de

impact bugetar consistent în rezultatul executiei  bugetare. Din aceasta perspectiva, nu stiu în ce masura Comisia 

Europeana ar putea sa fie de acord cu reducerea de cheltuiala ca solutie  (la reducerea deficitului, n.r.) care nu a dat

rezultate", a explicat  Bolos.

Demnitarul a mentionat ca reforma fiscala si reducerile de cheltuieli sunt doua lucruri complementare.

"Daca dorim sa le înlocuim, atunci trebuie sa accepte acest lucru  Comisia Europeana si sa se modifice planul

fiscal, sa se modifice Planul  National de Redresare si Rezilienta. Nu stiu sau vad putin probabila  aceasta

perspectiva de modificare a acestor documente strategice  importante pentru România", a spus Marcel Bolos.

Potrivit oficialului, modelul de finante publice din România are probleme asa cum se vede în indicatorii

macroeconomici.

"Este de domeniul evidentei ca modelul nostru de finante publice are  probleme. Se vede din indicatorii

macroeconomici, din evolutia  deficitului bugetar. Aprilie a fost 2,95% si sa stiti ca nu se compara  aprilie 2025 cu

aprilie 2024. Va reamintesc ca, în luna aprilie 2024,  s-au facut plati anticipate pentru pensii. Erau Pastile anului

2024 si  am facut 11 miliarde de lei, plati în avans pentru ceea ce înseamna  cheltuielile cu pensiile si atunci noi am

avut un 3,24%. Însa din punct  de vedere al modelului de finante publice este limpede ca avem o  problema, ca

aceasta sustenabilitate a finantelor publice, raportata la  regulamentul privind guvernanta economica care se aplica

la nivel  european, se analizeaza prin indicatorul de deficit bugetar si  indicatorul privind datoria publica. Toate

statele-membre au acesti  indicatori de analiza si sunt monitorizati de catre Comisia Europeana.  Acum trebuie

luate aceste masuri, pentru ca avem o problema de deficit  operational. Ce înseamna deficitul operational?

Cheltuielile de  functionare ale statului nu sunt acoperite din veniturile curente. Noi,  în simularile pe care le-am

facut când am depus planul fiscal, a reiesit  ca anul în care se va rezolva problema deficitului operational este  anul

2028 si numai dupa ce se implementeaza reforma fiscala", a  subliniat Bolos.

În opinia ministrului de resort, majorarea salariilor din sectorul  public, în 2024, pe baza legii salarizarii unice, nu a

fost bugetata.

"Anul 2024 a fost anul în care recalcularea de pensii s-a întâmplat cu  un impact bugetar de 33 de miliarde de lei.

Anul 2024 a fost anul  masurilor privind cresterea salariilor - sa nu uitam profesori, medici,  sistemul de aparare
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nationala, ordine publica, tot sectorul public - s-a  primit avans din legea salarizarii unice, majorarea de salarii nu a

fost bugetata, ma iertati. A fost decizia coalitiei de guvernare. De la  recalcularea pensiilor pâna la ultimul

functionar din sectorul public,  toti au avut beneficiul acestor cresteri. Noi de la Ministerul  Finantelor am precizat

ca aceste cresteri nebugetate vor duce la o  îndepartare de la traiectoria de deficit bugetar", a afirmat ministrul  de

resort.

Acesta a adaugat ca, anul trecut, investitiile au ajuns la un record de  120 de miliarde de lei, "cel mai mare ritm din

istoria României", în  care autoritatile locale a avut o componenta importanta de investitii si  care a contribuit la

modernizarea comunitatilor locale.
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